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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ SPOLEČNÉ PROGRAMOVÉ 
RADY 
 

 

 

 

ECON: Ekonomicko-správní fakulta   

Název programu1:   B-FIN Finance, N-FIN Finance, B-FUD Finance, účetnictví a daně 

Typ: Bakalářský a navazující magisterský  

Předseda rady:         doc. Ing. Eva Vávrová, Ph.D.            

Počet studijních programů:3 

 

Datum zasedání programové rady: 29.9.2022 

 

Účast 

Jméno Zařazení 

Ing. Petr Valouch, Ph.D. Garant studijního programu B-FUD 

Doc. Ing. Eva Vávrová, Ph.D. Garant studijního programu N-FIN 

Oleg Deev, Ph.D. Akademický pracovník z daného programu 

Ing. Dagmar Vágnerová Linnertová, Ph.D. Akademický pracovník z daného programu 

Ing. Eva Kršíková Zástupce studentů  

Bc. Joachim Oliver Mampouya Zástupce studentů 

Ing. Michal Fojt Zástupce zaměstnavatelů/absolventů 

Mgr. Ing. Filip Hampl, Ph.D. Koordinátor stud. úspěšnosti  

* Doplňte řádky podle potřeby 

 

  

                                                           
1 V případě společné programové rady uveďte všechny související studijní programy 
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1. Popište podstatné a nepodstatné změny, ke kterým došlo v rámci studijního programu za 

poslední hodnocené období. (od poslední hodnoticí schůzky či od posledního projednaného 

záměru rozvoje). 

 

2. Popište, do jaké míry se podařilo naplnit stanovené cíle, a zhodnoťte plán rozvoje, který jste 

vypracovali během posledního hodnocení.  

Komentář: 

V případě nepodstatných změn uskutečněných v garantovaných programech před zahájením PS 2022 

se jedná o změny související se změnou garantů předmětů po nahrazení garantů předmětů doc. J. 

Vodákové, doc. M. Svobody a dr. B. Buchtové, kteří ukončili svoje působení na KF ESF MU. Změny 

byly při zasedání SPR vzaty na vědomí. Novými garanty předmětů se stali: v rámci programu B-FIN 

dr. Deev, dr. Plíhal, dr. Oškrdalová, dr. Hýblová, dr. Vágnerová Linnertová; v rámci programu N-FIN 

dr. Hampl, dr. Vágnerová Linnertová, dr. Moravcová, dr. Oškrdalová, prof. Lyócsa, dr. Gric, prof. 

Horvátová, dr. Nečas - viz přílohy Zápisu. 

Se zřetelem na program B-FUD z hlediska nepodstatných změn došlo rovněž ke změně garantů 

některých předmětů. Konkrétně se jednalo o předměty Finanční účetnictví 1 a 2, kde je novým 

garantem Ing. Petr Valouch, Ph.D., Základy financí, kde je novým garantem Ing. Tomáš Plíhal, Ph.D., 

a Příprava na zkoušky odborné způsobilosti – Spotřebitelské úvěry, kde je novým garantem Ing. 

Martina Sponerová. 

 

Komentář: 

Po projednání a schválení Spol. prog. radou v září 2021 (na návrh Mgr. Ing. Petry Dvořákové, Ph.D., 

vedoucí KP ESF MU) bylo realizováno nahrazení předmětu BPP_OPR1 Obchodní právo 1 předmětem 

BPP_ZAPR Základy práva v rámci studijního plánu bakalářského studijního programu Finance a 

zařazení BPP/BKP_OPR1 Obchodní právo 1 do studijního plánu specializace B navazujícího 

magisterského programu Finance.  

Konkrétní body projednávané při vyhodnocení prvního roku realizace stud. programu B-FUD: 

Jednalo se o první rok realizace studijního programu B-FUD. Z vyjádření studentských zástupců 

v programové radě i ze studentské ankety vyplývá, že zaměření studijního programu B-FUD plní jeho 

cíle. V této souvislosti je možné shrnout např. písemné vyjádření studentského zástupce v SPR, Pavla 

Štáfa, které bylo garantovi programu B-FUD dr. Valouchovi doručeno mailem za účelem přednesení 

při jednání SPR dne 29.9.2022: 

Z dosavadního průběhu studijního programu jsem příjemně potěšen. Do studia jsem šel s vidinou 

toho, že budu studovat něco podobného, čím se živím a rozšířím si obzory. V bance pracuji dvanáctým 

rokem a i předměty Bankovnictví, Pojišťovnictví a Základy financí nabízejí značný přesah a dokázaly 

mi dát něco nového.  



 
 

3 z 5 
 

 

3. Zhodnoťte uplynulý rok uskutečňování studijního programu. 

Například: přijímací řízení, studijní neúspěšnost, státní závěrečné zkoušky, internacionalizaci 

 

 

4. Formulujte další doporučení pro budoucí rozvoj studijního programu (v bodech či shrnujícím 

slovním komentářem). 

Cíl rozvoje studijního 

programu B-FUD 
Opatření vedoucí k cíli 

Implementace opatření 

(rok nebo cyklus) 

Snadnější možnost stahování 

studijních materiálů a práce 

s nimi v IS MU 

Minimalizace ukládání studijních 

materiálů v IS MU ve formátu 

pdf zabraňujících snadnému 

Akademický rok 2022/2023 

Na studijním programu oceňuji praktičnost. Získané informace ze studia je možné přímo aplikovat do 

mé každodenní praxe. Předměty jako Základy práva, Základy ekonomie a Účetnictví vnímám jako 

velmi přínosné svým obsahem, kde student získá základní povědomí o dané problematice. 

Převážně pozitivně je hodnoceno také zapojení externích přednášejících do výuky. 

 Plán rozvoje stud. programu B-FUD nemohl být hodnocen, neboť jde o první rok realizace stud. 

programu, a tudíž v minulosti nemohl být zatím vypracován. 

Komentář: 

Po schválení žádosti o rozšíření navazujícího magisterského studijního programu Finance o dva nové 

studijní plány se specializacemi Radou pro vnitřní hodnocení MU dne 22. 6. 2021 přijímací řízení 

studentů do nových specializací dle schváleného studijního plánu začalo od jarního semestru 2022 a 

stávající studenti 1. ročníku byli na základě formální žádosti prostřednictvím IS MU převedeni do 

nového studijního plánu dvou specializací. 

Zhodnocení prvního roku uskutečňování stud. programu B-FUD: 

V uplynulém roce bylo na program podáno 95 přihlášek, přičemž přijato bylo 49 uchazečů, z nichž se 

ke studiu zapsalo 31 studentů. To představuje zápisovost ve výši 63,3 %, což je nadprůměrná hodnota 

na fakultě. Z hlediska studijní neúspěšnosti byla vykázána hodnota 13 %, což je přijatelná hodnota. 

Horší však je, že celkově 48,3 % studentů předčasně ukončilo studium. Z hlediska analyzovaných 

důvodů bohužel převažují typické důvody pro kombinovanou formu studia, tedy zejména neschopnost 

skloubit náročnost studia s pracovními povinnostmi či rodinnými a osobními problémy. Naopak 

pozitivní skutečností je, že se prakticky nevyskytuje jako důvod nespokojenost s obsahem studia, jeho 

programovou skladbou. Byť se nejedná o uspokojivá čísla, proti minulosti se jedná v rámci 

kombinovaného studia o snížení studijní neúspěšnosti. I v tomto případě je typické, že předčasné 

ukončování studia je fenoménem zejména prvního semestru (tento jev pozorujeme na fakultě napříč 

studijními programy). Také reakce studentů na jednotlivé předměty v rámci studentské ankety jsou 

převážně pozitivní. Když už se objevuje negativnější výtka, týká se spíše dílčích záležitostí, které je 

možné snadno řešit přímo na úrovní garantů předmětů.  
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stažení (pokud to nekoliduje 

s autorskými právy) 

V rámci marketingové 

kampaně propagující program 

lépe vysvětlit studijní 

náročnost programu a rozložení 

kreditů mezi semestry, což by 

mělo snížit předčasné 

ukončování studia v prvních 

semestrech 

V rámci DOD a na sociálních 

sítích a v propagačních 

materiálech objasnit studijní 

náročnost programu a skladbu 

doporučeného studijního plánu, 

případně zvážit přesun některých 

předmětů mezi semestry 

Akademický rok 2022/2023 

Posílit váhu průběžného 

hodnocení v jednotlivých 

předmětech na celkové známce 

Průběžné hodnocení POTů a 

jiných „checkpointů“ 

v předmětech a jejich započítání 

do celkové známky 

Akademický rok 2022/2023 

Zvýšit počet volně volitelných 

předmětů v doporučené 

studijní šabloně a věnovat 

pozornost rozvrhu v rámci 

jednotlivých semestrů s cílem 

minimalizovat potenciální 

souběhy ve výuce povinných a 

povinně volitelných předmětů 

s předměty volně volitelnými.  

Doplnění doporučených VV do 

studijní šablony a zvláštní focus 

na jejich zařazení do rozvrhu ve 

vztahu k P a PV předmětům 

Akademický rok 2022/2023 

 

 

5. Prostor pro komentáře a postřehy nad rámec výše uvedených témat. 

 

 

Komentář: 

K doporučením pro rozvoj st. programu B-FUD: jedná se o základní zjištění plynoucí především ze 

studentské ankety a vyjádření studentských zástupců a studijního konzultanta v rámci jednání Spol. 

programové rady. 

Komentář: 

Je nutno administrativně vyřešit ukončení členství ve Spol. prog. radě doc. M. Svobody a doc. J. 

Vodákové (původní garantky stud. programu B-FIN), kteří ukončili svoje působení na ESF MU, 

přestali být zaměstnanci fakulty, a tudíž nadále nemohou být členy SPR. 

Pravidelně se objevují při jednáních SPR připomínky k výuce druhého cizího jazyka (zejm. náročnosti 

studia) ze strany zástupců studentů, naopak ve prospěch absolvování druhého cizího jazyka zazněly 

přínosné postřehy Ing. M Fojta jako zástupce zaměstnavatelů/absolventů. 

Jedním z poznatků plynoucích ze studijní ankety byla identifikace vyšší studijní náročnosti předmětu 

Akademické a odborné psaní. Spol. programová rada odsouhlasila zvýšení kreditového ohodnocení 

předmětu pro příští akademické roky z 1 na 2 kredity. 
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Přílohy: 

1) B-FIN, N-FIN přehled nepodstatných změn 2022/23 

2) B-FUD přehled nepodstatných změn 2022/23 

 

 

 

Zapsali: Ing. Petr Valouch, Ph.D., doc. Ing. Eva Vávrová, Ph.D. 


